
 
 

Skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
Tirsdag d. 3. marts 2020 kl. 19.00 - 21.00  

 

 

Referat 

 

Velkommen til Jens Teglers i skolebestyrelsen. Jens er friluftsvejleder, pædagog og far til 

Ingeborg 1.A. 

 

Herefter præsentationsrunde af resten af bestyrelsen. 
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Godkendelse af referat fra sidste møde  

Referatet blev godkendt. 
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Nyt fra Thurø Skole 

 

 

Personale: 

Intet nyt. 

 

 

Elevråd: 

 

Mini-by  

Afholdes fra og med 7. maj til og med 14. maj 2020. Byen kommer til at hedde Mini-Thurø og 

Pengene/møntfoden hedder ”minipenge”. Der er udarbejdet et logo til pengene og et byvåben. 

Der skal vælges en borgmester.  

 

Loppemarked  

Elevrådet vil stå for et loppemarked, hvor der sælges tøj/legetøj mm. Pengene skal bruges til 

at indkøbe skov. 

 

Affaldsdag/udflugtsdag (4. juni 2020) 

Disse to begivenheder slås muligvis sammen. Dette afklares senere.  

Elevrådet arbejder på at eleverne skal være med til at samle skrald. Måske vejer vi skraldet, 

når det er indsamlet.  

 

Udflugtsdagen går måske til Christiansminde. Der er nedsat et udvalg, som skal planlægge 

dagen. 

 

 

Ledelse  

Personalesituationen  

Annemette orienterede kort om personalesituationen. 

 

Forårs SFO – ansættelse mv. 

Rikke Horstmann er ansat som pædagog på Thurø Skole og skal stå i spidsen for ForårsSFO. 

Sabrina Vingaard Dam er ansat som pædagog fra medio marts og indtil 1. august, hvorefter 

hun skal tilbage i børnehaven.  

Majken Andersen er ansat som pædagogmedhjælper i ca. 4 måneder.  



 
 

1. klasserne rykker op i nuværende 3. klasses lokaler mens 3. klasserne flytter over i D-

bygningen (Flytningen sker den 11. og 12. marts) 

 

Der bliver ca. 40 elever i ForårsSFO. Eleverne starter stille og roligt op og begynder dermed 

først ”rigtigt” i skole til august. 

 

 

Årsberetning 2019 (bilag) 

Elever fra elevrådet vil også i år læse årsberetningen op og den vil blive lagt ud på AULA. 

 

 

Nationale test 

Vi fortsætter med Nationale test i indeværende år og afventer hvad der sker til næste år. 

 

 

 

Svendborg Kommune: 

Fødselsdagsgave til Dronningen 

KL har besluttet at alle kommuner skal udpege nogle elever i 3. klasse, som skal lave billeder 

til Dronningen i anledning af hendes 80-års fødselsdag. 2 elever på Thurø Skole har fået 

opgaven (en dreng og en pige). Ulla Ellyton står for processen i samarbejde med 3. årgang.  

De to elever skal til København og aflevere billedet. 

 

 

Dialogmøde – tilbagemelding (slides v. Annemette) 

Annemette orienterede om punkter fra dialogmødet ”mangfoldige læringsmiljøer”, 

”landsstævnet 1. – 4. juli 2021” og om ”flere varme hænder”. 

 

Der bliver et ”mini-Landsstævne” i maj 2021, hvor alle Svendborg Kommunes skoler er 

involveret. Dette skal tænkes ind i næste år planlægning. 

 

 

4. maj 2020 – markering med lys + en hyggelig stund 

Der synges ved morgensamlingen på skolen om morgenen. 

Om aftenen inviteres der til kaffe og måske lidt kage på skolen for bestyrelsen og personalet + 

måske en sang. Der tændes lys i vinduerne og udsendes en opfordring til elever og forældre 

om at gå en aftentur forbi skolen og se lysene og mindes dagen. 

 

Tilmelding fra bestyrelsen på næste bestyrelsesmøde. 
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Timefordelingsplanen 2020-21 

 

Sidste år blev der lavet en justering af Folkeskolereformen. Timetallet ændres i nogle fag. Der 

blev sidste år indført en ekstra time i dansk på 2. årgang. I forhold til kommende skoleår skal 

der indføres to ekstra lektioner i håndværk og design (3. årgang), én ekstra tysk/fransk time 

på 5. årgang og én billedkunsttime på 6. årgang. 

 

Annemette fremlagde justeringerne til timetalsplanen: 

 

 

 

 

 



 
     Timefordelingsplan Thurø skole 2020-21 – 

Udkast     

        

  0.kl. 1.kl 2.kl 3.kl 4.kl 5.kl 6.kl 

Fagopdelt uv.               

Dansk   11 11 9 7 7 7 

Matematik   5 5 5 5 5 5 

Historie       1 2 2 2 

Engelsk   1 1 2 2 3 3 

Tysk/fransk           2 2 

Kristendom   1 1 0 1 1 1 

N/T   2 2 2 3 2 2 

Idræt   6 6 6 5 6 5 

Musik   2 2 1 2 1 1 

Billedkunst   1 1 1 2 1 1 

Håndværk/design       2 3 1 1 

Madkundskab           2 2 

Fagopdelt unv.  29 29 29 29 32 33 32 

Understøttende uv.  0,66 0,66 0,66 0,66 1,66 1,66 1,66 

Svømning/sejlads 0 0 0 0 1 0 1 

Lektioner i alt 29,66 29,66 29,66 29,66 34,66 34,66 34,66 

Pausetid pr. dag 65 65 65 65 68 68 68 

 

Ændringer: 
3. årgang: skal tilføres 2 lekt. håndværk og design  da timetallet ikke må stige og vi samtidig 

er forpligtet af 6 timers idræt (4 lekt. hertil tages af understøttende undervisning), skal vi 

fjerne to andre lektioner. 1 lekt. musik og 1 lekt. kristendom. Næste skoleår skal timetallet i 

dansk sættes ned til 8 lektioner på 3. årgang. Her genindføres 1 lekt. kristendom. Dette ene år 

må dansk og historielærerne være opmærksomme på at indtænke kristendom.  

 

5. årgang: skal tilføres 1 lekt. tysk/fransk – her foreslås fjernet 1 musiklektion 

6. årgang: skal tilføres 1 lekt. billedkunst – her foreslås fjernes 1 HD-lektion  

 

Blev vedtaget med en åbning for en ændring, hvis der komme en bedre idé efterfølgende. 
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Forskudt valg  

Tidsplan 

 

Alle undtaget Rasmus og Pernille er på valg. 

Der skal dermed vælges 5 nye + nogle suppleanter. 

Der er udsendt materiale til alle forældre omkring valgmøde den 20. april 2020 (samme dag, 

som der er skolebestyrelsesvalg). 
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Lektier  

Oplæg v. Pernille 

Med afsæt i tidligere drøftelse i bestyrelsen om princip for lektier.  

 



 
Hvad ved vi overhovedet om lektier? 

 

Der findes et canadisk studie fra 2009, som bygger på meget empiri. DPU og mange andre 

refererer til dette. 

 Lektier, som engagerer elever i ”aktiv læring” virker.  

 Lektier virker bedst på de ældre elever. 

 Fagligt svage elever KAN løftes mere, hvis de får de ”rigtige lektier”.  

 Lektier virker, hvis der er et tydeligt formål og hvis omfanget og deadline er klar. 

 Lektier virker hvis der er en kobling mellem lektier og undervisning. 

 Lektier virker hvis der gives feedback på dem. 

 

Flemming B. Olsen har lavet forskning i Danmark. 

 Lektier skal give mening og eleverne skal være medskabende, hvis lektierne skal virke. 

 

John Hattie. 

 Lektier virker ikke, hvis der er tale om repetition og træningsøvelser. 

 

Konklusion 

 Ja lektier virker og nej lektier virker ikke (det afhænger af hvilke lektier der gives og 

hvordan). 

 

Præsentation af eksempel på forældrefolder om lektier. 

 

 

Kommentarer 

 Lektierne gik mange steder lidt fløjten i forbindelse med skolereformen. 

 Spændende input, som kan drøftes i lærergruppen. 

 Lektier dækker over rigtig meget forskelligt. 

 Kan med fordel drøftes i lærergruppen på baggrund af et oplæg som i dag. 

 Vigtigt at lærergruppen får lejlighed til at drøfte det inden der evt. ændres i princippet. 

 

 

Vi tager punktet op igen i bestyrelsen forventeligt i det kommende skoleår. 
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PLF og Mangfoldige Læringsmiljøer 

Oplæg v. Annemette 

 

Punktet udskydes til næste møde. 
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Eventuelt 

 

Status på nedrivningen 

Pengene er afsat på budgettet. Der skal nedsættes et udvalg på et senere tidspunkt. 

 

Corona-virus 

Der er lagt materiale ud på AULA fra kommunen. 

Der tages hånd om elevernes bekymringer i klasserne og der er fokus på god håndhygiejne. 

 

 

 

Referent RF 


